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Launch of the Adriatic Euroregion 
  
Strasbourg, 02.07.2006 – The Adriatic Euro-region was officially launched on 
Friday 30 June at a conference in Pula, Croatia, with the opening of the offices of the 
Adriatic Council and  the signature of the Foundation Act. The project of the Adriatic 
Euroregion was supported by the Council of Europe Congress of Local and Regional 
Authorities during its plenary session, on 2 June 2006. 
 
The launching ceremony was attended by Croatian President Stjepan Mesic, President 
of Bosnia and Herzegovina Sulejman Tihic, Albanian Vice Minister of Interior Ferdinand 
Poni, State Secretary for Foreign Affairs of Italy Famiano Crucianelli, as well as by 
President of the Istrian Region Ivan Jakovcic, who was elected President of the Adriatic 
Council.   
 
Speaking at the ceremony, Past-President of the Council of Europe Congress of Local 
and Regional Authorities Giovanni Di Stasi stressed that through the creation of a Euro-
region, the entire Adriatic region can benefit from co-operation initiatives between 
riparian states, aimed in particular at reinforcing relations between the European Union 
and the countries of South-East Europe. “The Euro-region’s permanent structure will not 
only lead to synergies in applying sustainable development strategies, but also serve as 
a factor for the promotion of new cross-border and transnational co-operative initiatives 
and a means of channelling those already existing within a broader, more harmonious 
framework,” he said. 
 
Lancement de l’Eurorégion adriatique 
 
Strasbourg, 02.07.2006 – L’Eurorégion adriatique a été officiellement lancée le vendredi 
30 juin lors d’une conférence à Pula (Croatie), avec l’ouverture des bureaux du Conseil 
adriatique et la signature des statuts fondateurs. Le projet d’Eurorégion adriatique a été 
soutenu par le Congrès des pouvoirs locaux et régionaux du Conseil de l'Europe à 
l'occasion de sa session plénière, le 2 juin 2006. 
 
Parmi les personnalités qui ont assisté à la cérémonie, figuraient, le Président de la 
Croatie, Stjepan Mesic, le Président de la Bosnie Herzégovine, Sulejman Tihic, le Vice-
Ministre de l’Intérieur de l’Albanie, Ferdinand Poni, le Secrétaire d’Etat aux Affaires 
étrangères de l’Italie, Famiano Crucianelli, ainsi que le Président de la Région Istrienne, 
Ivan Jakovcic, qui a été élu Président du Conseil adriatique. 
 
S’exprimant lors de la cérémonie, Giovanni Di Stasi, ancien président du Congrès des 
pouvoirs locaux et régionaux du Conseil de l'Europe, a souligné que, grâce à la création 
d’une Eurorégion, c’est la région adriatique tout entière qui pourra bénéficier des 
initiatives de coopération entre Etats riverains, visant plus particulièrement à consolider 
les relations entre l’Union européenne et les pays d’Europe du Sud-Est. « La structure 
permanente d’Eurorégion conduira non seulement à des synergies dans l’application 
des stratégies de développement durable, mais servira aussi de facteur 
d’encouragement à de nouvelles initiatives de coopération transfrontières et 
transnationales et permettra de rassembler celles qui existent déjà dans un cadre plus 
vaste et plus harmonieux », a-t-il déclaré.  
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